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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 
2016/679 , o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů a o 
volném pohybu těchto údajů a o zrušení směrnice 95/46/ES (obecné nařízení o ochraně 
osobních údajů a aplikačních zákonů ČR).   
Nejsou dotčena práva podle § 16 odst. 2 písm. e) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) oprávněných osob uvedených v § 16 a § 17 téhož zákona. 

 

bod jednání číslo    14  

 

 
 

Příspěvek do 2. schůze Rady města Kuřimi konané dne 01.02.2023  
 
Zápis č. 1 z jednání komise školské ze dne 16. 01. 2023. 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis  
 
Materiál předkládá:  Mgr. Ing. Drago Sukalovský - starosta 
 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referent - školství  
 
Vedoucí odboru: Mgr. Alena Životská - tajemnice 

 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 16.01.2023 proběhlo první jednání Komise školské Rady města Kuřimi pro volební období 2022 – 

2026 (zápis vizte příloha A). Komise školská přijala jedno usnesení, a to k bodu, ve kterém navrhuje 

radě města jmenování místopředsedy komise školské. 

 

2. Návrh místopředsedy komise školské. 

Předseda komise se obrátil na členy komise, zda by někdo chtěl vykonávat funkci místopředsedy 

komise školské nebo jestli mají nějaký návrh na místopředsedu. Jelikož nikdo návrh neměl, navrhl 

jako místopředsedu komise pana Petra Němce.  

 

Přijaté usnesení: Komise školská souhlasí, aby byl Ing. Petr Němec navržen Radě města Kuřimi ke 

jmenování místopředsedou komise. 

 

Pro: 6      Proti: 0     Zdržel se: 0  

 

Návrh byl přijat všemi přítomnými členy. 

 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM   
bere na vědomí 
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zápis z 1. jednání komise školské ze dne 16.01.2023 a jmenuje Ing. Petra Němce 

místopředsedou komise školské dle zápisu v příloze. 

 

 
Termín plnění: 15.02.2023 
Zodpovídá: Mgr. Hana Němcová - referent - školství 
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Město Kuřim tel. +420 541 422 311 
Jungmannova 968/75 fax +420 541 230 633 

664 34 Kuřim www.kurim.cz 

 

 

 

 

Datum a čas 16. 01. 2023, 17:00 hod. 

Místo konání Radnice Kuřim, velká zasedací místnost 

Počet členů  7 

Přítomni 

6 členů komise (viz prezenční listina). 

Mgr. Ladislav Ambrož, Ing. Petr Němec, Ing. Vojtěch Novotný, Ing. 

Mgr. Markéta Matulová, PhD., Mgr. Petr Bracek, Lucie Horáková 

Omluveni PhDr. Jiřina Novotná, PhD. - nepřítomna 

Hosté 

Mgr. Bc. Hana Kočevová, ředitelka ZŠT, 

Mgr. Richard Mach, ředitel ZŠJ, Mgr. Lenka Novotná, ředitelka MŠZ, 

Mgr. Ing. Drago Sukalovský, starosta města 

Zapsala Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise 

Další jednání komise 
školské 

05. 06. 2023, 16:00 hod., zasedací místnost Radnice Kuřim  

 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 

1. Organizační záležitosti (představení předsedy a členů školské komise, představení ředitelek a 

ředitele kuřimských škol, starosty města). 

Předseda komise školské (dále jen „komise“) zahájil jednání, představil členy komise, ředitelku MŠZ 

Lenku Novotnou, ředitelku ZŠT Hanu Kočevovou, ředitele ZŠJ Richarda Macha a starostu města Draga 

Sukalovského. 

Dle předsedy by náplní komise měla být pomoc ředitelům škol prosadit u zřizovatele návrhy a 

požadavky na investiční akce související s renovací a vybavením budov, hřišť, přilehlých prostor 

v souvislosti s narůstající kapacitou. Pomoci školám rozvíjet nové formy výuky a podpořit rozvoj dětí a 

žáků.   

Předseda komise předal slovo starostovi města, který seznámil členy s koncepčními záležitostmi 

týkajícími se rozvoje školství v Kuřimi v souvislosti výstavbou nových domů na Dílech za sv. Jánem a 

v Záhoří. 

Starosta – na „Dílech“ je před dokončením 62 rodinných domů a začala i výstavba domů v nové 

čtvrti Záhoří. 

Záhoří staví firma IMOS development v několika etapách. V první etapě je v této lokalitě zkolaudováno 

cca 60 bytů, kam by se měli noví obyvatelé začít stěhovat letos na jaře. Dále se dostaví dalších 60 bytů 

a 12 rodinných domů. Potom bude další výstavba pozastavena.  

Územní plán v této oblasti samozřejmě počítá i s vybudováním nových kapacit škol. Nejdříve by měla 

být postavena 4 třídní mateřská škola s možností rozšíření na 6 tříd s veškerým požadovaným zázemím 
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+ školní jídelna a školní zahrada/hřiště. Mateřskou školu vybuduje stavební firma s tím, že poté přejde 

do vlastnictví města, které ji bude provozovat. Termín stavby zatím není stanoven.  

V dalších etapách jsou naplánovány dvě úplné základní školy (Záhoří jih a Záhoří sever) s kompletním 

zázemím a jedna střední škola. Základní školy (dále jen „ZŠ“) by měly být minimálně 18ti třídní (2 třídy 

v ročníku) + odborné učebny, školní jídelna, školní hřiště. Zatím není stanoven termín výstavby.  

Je třeba také posoudit potřebu počtu nových ZŠ, aby byla využita kapacita stávajících ZŠ. Je 

naplánovaná nástavba dvou pater na novou budovu ZŠJ. Bylo požádáno o dotaci na dostavu 

odborných učeben, ale dotační program nevychází pro město výhodně, muselo by moc doplácet, což 

při současných výdajích je nevýhodné. Prověřujeme další dotační program ITI, který se nám jeví jako 

výhodnější. Zatím není rozhodnuto. 

Je vypracována studie na nový zdroj topení v ZŠJ (tepelná čerpadla a rekuperace), ale opět budeme 

rozhodovat o rozsahu a zdroji financování. 

Ředitel ZŠJ – chci doplnit, že přístavbou nedojde k navýšení kapacity školy. Měly by se zde vybudovat 

pouze odborné učebny. Kapacitu školy již nechceme navyšovat. 

Starosta – v budově ZŠT na ulici Tyršova jsou v přípravě jenom menší projekty, rekonstrukce školní 

kuchyně, kinosálu, odborných učeben ve II. patře školy, školní hřiště. V budově na Komenského zatím 

neplánujeme žádnou rekonstrukci, protože potřebujeme, aby v prvním patře ještě alespoň 3 – 4 roky 

zůstala mateřská škola. Bude-li za tu dobu postavená nová mateřská škola v Záhoří, potom by se třídy 

MŠ uvolnily pro ZŠ. Potom budeme uvažovat, v jakém rozsahu budovu zrekonstruovat. Její 

rekonstrukce by byla velice nákladná (stropy, konstrukce, ..) a nemohla by být využívána delší dobu. 

Proto s tím posečkáme, až bude postavena nová ZŠ v Záhoří a bude se Komenského moci celá 

vystěhovat. 

H. Němcová – do našich ZŠ dojíždí žáci z okolních obcí, je třeba upozornit starosty na to, že v důsledku 

naplněnosti našich škol nebudou moci být jejich žáci po pátém ročníku přijati k nám do Kuřimi.  

Starosta – o přijímání se bude se starosty jednat. Uvažuje se i o možnosti vybudovat spádovou ZŠ, jako 

svazek obcí a požádat si o dotaci, která by pokryla až 90% nákladů. O zbytek by se podělily zúčastněné 

obce. 

Co se týká vybudování střední školy (dále jen „SŠ) jednáme o tom s krajem, s panem náměstkem 

Nantlem. Ještě není přesně rozhodnuto, jestli se bude stavět a o jaký typ SŠ půjde. Jednalo by se buď 

o víceletém gymnázium, nebo o technickém lyceum. Chtěli bychom, aby SŠ odpovídala charakteru 

podniků ve městě. 

Ředitel SOŠ a SOU Kuřim -  je nějaká studie zájmu o novou SŠ v Kuřimi, došlo by k nárůstu studentů? 

Starosta – předpokládáme, že nárůst obyvatel by vedl i k nárůstu poptávky po místech na SŠ, a to i 

z okolních obcí. 

P. Němec – kdo by byl investorem a provozovatelem SŠ? 

Starosta – zřejmě kraj. 

M. Matulová – počítá se i s navýšením prostor pro volnočasové aktivity pro nové obyvatele? 

Starosta – plánuje se sloučení kuřimského Domu dětí a mládeže (dále jen „DDM“) se Střediskem 

volného času Lužánky. Kraj uvažuje i o dostavbě budovy DDM v Kuřimi v prostoru hřiště za DDM. Je to 

však zatím prvotní myšlenka, ještě budeme jednat. 

Stejně tak jednáme s krajem o navýšení kapacity ZUŠ, ale ten nechce kapacitu navyšovat, dokud 

nebude dostavěná budova. Budovu bychom rádi dostavěli, ale není žádný dotační titul, který bychom 

mohli využít. 

P. Němec – jak to vypadá s rekonstrukcí stadionu pro atlety, aby se zvýšil zájem dětí o tento sport? 

Starosta – máme to nachystáno, ale řeší se odvolání jedné firmy, tak nelze uzavřít výběrové řízení. 

Jestli vše dobře dopadne, tak by se letos mohlo začít. Musíme ale požádat o novou dotaci, protože již 

jednu jsme vraceli. Nyní je nově vybrán zhotovitel a čeká se na přidělení prostředků od agentury. 

P. Němec – kdy se bude projednávat změna územního plánu č. 5? 

Starosta – je to ve výhledu půl roku. Zpracovává se návrh projektu a definují se lokality. Změna 

územního plánu se bude projednávat veřejně. 

P. Němec – prosím předsedu komise, aby to sledoval a dal komisi vědět. 
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2. Návrh místopředsedy komise školské. 

Předseda komise se obrátil na členy, zda by někdo chtěl vykonávat funkci místopředsedy komise nebo 

jestli mají nějaký návrh na místopředsedu. Jelikož nikdo návrh neměl, navrhl jako místopředsedu 

komise pana Petra Němce.  

 

Přijaté usnesení: Komise školská souhlasí, aby byl Ing. Petr Němec navržen Radě města Kuřimi ke 

jmenování místopředsedou komise. 

 

Pro: 6            Proti: 0            Zdržel se: 0  

 

Návrh byl přijat. 

 

3. Seznámení s jednacím řádem komisí Rady města Kuřimi. 

Předseda komise seznámil členy s „Jednacím řádem komisí Rady města Kuřimi“. Všichni členové 

dostali jednací řád v písemné podobě před zahájením prvního jednání. 

 

4. Předběžné stanovení termínů jednání. 

Předseda komise navrhl, aby termíny jednání komise navazovaly na významné akce na školách (např. 

zahájení školního roku, schvalování výroční zprávy o činnosti, návrh provozního rozpočtu a plánu 

investic na následující rok, schvalování zprávy o hospodaření a ZVH, zápis do ZŠ, MŠ, konec školního 

roku, ….a jiné). Požádal členy komise, aby promysleli a navrhli termíny, které vyhovují všem.  

Komise se dohodla, že se bude scházet vždy v pondělí v 16:00 hod., a to v měsících leden, červen, 

říjen. Přesné datum konání bude stanoveno vždy na předcházejícím jednání komise. Předběžně byla 

stanovena data pro tento rok – 05. 06. 2023 a 09. 10. 2023. V případě potřeby bude stanoven 

operativně i další termín, o kterém rozhodne předseda komise. Členové budou včas informováni formou 

pozvánky. 

 

5. Návrh témat k projednávání. 

Předseda komise vyzval členy, aby si promysleli témata k projednání, která včas sdělí tajemnici komise, 

aby je mohla zařadit do programu.  

 

6. Různé. 

P. Němec – mají školy zpracované plány investic na letošní rok? 

Ředitelka MŠZ – ano máme. Nejpalčivější problém je střecha na budově Brněnská 1775/1, ale je to 

velká finanční položka. Tuto investici budeme řešit ve spolupráci se zřizovatelem. 

Starosta – původní plán rekonstrukce se zelenou střechou je pro město nákladný, nelze využít žádné 

dotace, proto se hledáme levnější a rychlejší řešení bez zásahu do vnitřních prostor. Ještě o tom nebylo 

rozhodnuto.  

Ředitel ZŠJ – ano, jedná se o běžnou údržbu, malování učeben, postupná rekonstrukce sociálních 

zařízení a kotelny. Velká investice bude do kotelny a topného systému. Bude to investice ve spolupráci 

s městem. 

Starosta – plánujeme využití tepelných čerpadel a rekuperace. Dělá se studie. 

Ředitel ZŠJ – plánujeme úpravu vstupního vestibulu školy pro žáky na t.z.v. „Zevlovnu“. Prostor by byl 

využíván na přednášky, jako studovna, odpočinek. Vestibulem vstupují do školy jenom návštěvy, kdežto 

žáci chodí do budovy bočními vchody, proto bychom chtěli prostor využít jinak. Vstup pro návštěvy 

zůstane zachován. Zatím máme studii, realizace je závislá na finančních prostředcích.   

Ředitelka ZŠT – plán máme. Ve spolupráci se zřizovatelem se pracuje na plánu rekonstrukce školní 

jídelny. Plánujeme zrekonstruovat kinosál. Srovnáním podlahy by vznikly dvě učebny, které by byly 

oddělené posuvnou stěnou, aby mohl být využit i velký prostor pro přednášky, školení, porady, ….. atd.   
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Všichni ředitelé se shodli, že realizace plánovaných investičních akcí je závislá na finančních 

prostředcích. 

 

P. Němec – je na školách příprava na přijímací zkoušky? 

Ředitel ZŠJ – ano, řádově jednou týdně z matematiky a českého jazyka. 

Ředitelka ZŠT – ano, jenom pro 9. ročník, jednou týdně. V 5. A 7. Ročníku přípravu na přijímačky 

nahrazují půlené hodiny z M a ČJ. 

P. Němec – budou školy organizovat ples? 

Ředitelka MŠZ – ne. 

Ředitel ZŠJ – ne. 

Ředitelka ZŠT – ano, ale vzhledem k plánovanému termínu 31. 03. 2023 to nebude ples, ale 

společenský večer. Začátek bude v 19:00 hod., srdečně Vás zvu. 

H. Němcová – kdy budete mít zápis? 

Ředitelka MŠZ – kolem 5. května, ještě upřesním. 

Ředitel ZŠJ – 17. 04. – 19. 04. 2023, rezervační systém bude spuštěný od 20. 03. do 10. 04. 2023. 

Ředitelka ZŠT - 14. 04. a 15. 04. 2023, objednávky přes rezervační systém. 

 

7. Závěr. 

 

Předseda komise poděkoval všem přítomným za účast a jednání ukončil v 18:10 hod. 

Další jednání komise bylo stanoveno na pondělí 05. 06. 2023 v 16:00 hod. na Radnici Kuřim. 

 

 

 

Mgr. Ladislav Ambrož, předseda komise         ………………………………………… 

 

Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise         ………………………………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



posta@radnice.kurim.cz 

tel. +420 541 422 311 5 

 

 

Poznámka:  

 

Vysvětlivky zkratek 

MŠZ Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 

ZŠJ  
Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠT  Základní škola Kuřim, Tyršova 1255, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 

ŠD  Školní družina 

ŠJ Školní jídelna 

MŠMT  Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 

ÚSC  Územní samosprávný celek 

ŠR Školská rada 

KÚ  Kancelář úřadu 

Zapisované děti  Všechny děti, které se dostavily k zápisu 

Zapsané děti  Všechny děti, které byly přijaty 

ŠPZ  Školské poradenské zařízení (např. pedagogicko psychologická poradna) 

OŠ KÚ JMK  Odbor školství Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

PT  Přípravná třída 

SKK Sportovní klub Kuřim 

PPP  Pedagogicko psychologická poradna 

ŠVP  Školní vzdělávací program 

RVP  Rámcový vzdělávací program 

MAP  Místní akční plán 

KAP  Krajský akční plán 

MAS  Místní akční skupina 

KHS JMK  Krajská hygienická stanice Jihomoravského kraje  

ČŠI Česká školní inspekce 

ZVH Zlepšený výsledek hospodaření 
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